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Ze zastupitelstva obce 
 
* Pan Boniati požádal o odprodej pozemku v ulici Václavské. Jedná se o travnatý 
roh, na kterém stojí novinový stánek. Ten chce majitel rozšířit a zkvalitnit tak služby. 
Chce také zamezit znečišťování pozemku kolem stánku, vybudovat kanalizační a 
vodovodní přípojku. Bude nutné předložit plánek a studii zamýšleného objektu a poté 
zastupitelstvo obce rozhodne, zda pozemek odprodá.  
 

* ZO bylo seznámeno s návrhem nájemní smlouvy mezi obcí a Tělocvičnou 
jednotou Sokol Křenovice ohledně pozemku za fotbalovým hřištěm, na kterém by 
mělo být vybudováno hřiště s umělým povrchem. Nájem je v ní sjednán pouze na 10 
let s možností následného prodloužení. Vzhledem k tomu, že se jedná o investici 
okolo 2,5 mil. Kč, je doba 10 let krátká. Proto bude nutné smlouvu ve spolupráci se 
Sokolem upravit.   
 

*  Firma Polamont s.r.o. pana Poláška z Křenovic požádala o koupi pozemku pod 
bývalým vepřínem a jeho okolí. Hodlá zde vybudovat zámečnickou provozovnu a 
převést sem výrobu z Brna. Firma má sídlo v Křenovicích a nabídla by v budoucnu 
pracovní příležitosti a případně služby obci za výhodných podmínek. V současné 
době se jedná o ceně. Rovněž bude nutné předložit záměr celé stavby.   
 

* ZO odsouhlasilo zpracování projektu na obnovu zeleně v obci. Z operačního 
programu životního prostředí EU je možné zažádat o dotaci na obnovu zeleně v obci. 
Osloví se několik firem s žádostí o předložení nabídky komplexního projektu 
ozelenění obce a na podzim podáme žádost o dotaci.  

 
 
 
 
 

Křenovický 
zpravodaj 



Z veřejného zasedání 
 

 Zápis ze 7. zasedání zastupitelstva obce v tomto volebním období ze dne 28. 2. 
2008. Starosta přivítal přítomné a konstatoval, že na jednání je přítomno 10 členů ZO 
a jednání je usnášeníschopné. Omluvena paní Hamzová. 
 Bod č. 1: Technický bod. 
 Ověřovatelé zápisu z  jednání byli navrženi a schváleni pan Morávek a pan 
Konečný. Zapisovatelkou byla určena paní Regina Kokešová. 
Bod č. 2: Schválení rozpočtu obce na rok 2008. 
 Starosta seznámil přítomné s navrženým rozpočtem sestaveným jako vyrovnaný 
s použitím fondu rezerv. Pan Bartošek navrhl navýšit částku na opravu křížů o 
50 000,-Kč. Při hlasování byli 3 pro a 7 proti, nezdržel se nikdo. ZO Křenovice 
schválilo rozpočet obce na rok 2008, pro bylo 9, proti 0 a zdržel se 1 zastupitel. 
Bod č. 3.: Schválení rozpočtu Ždánického lesa a Politaví. 
 Starosta seznámil s rozpočetem svazku obcí, který je také vyrovnaný a skládá se 
z příspěvků obcí, které jsou v tomto dobrovolném svazku. ZO jednohlasně schválilo 
rozpočet Ždánického lesa a Politaví na rok 2008. 
Bod č. 4: Směna  pozemku. 
 Starosta vysvětlil, proč paní Lusková požádala o směnu pozemku p.č.381/3 o 
výměře 25 m2 a p.č.416/4 o výměře 242 m2 za pozemek p.č.413 o výměře 265 m2. 
ZO tuto směnu jednohlasně schválilo.  
Bod č. 5: Pronájem kontejnerů. 
 Po uzavření smlouvy na odvoz kontejnerů ze SD a ze hřbitova s panem 
Martínkem, který používá jiné kontejnery, bylo navrženo původní kontejnery 
pronajmout. Pronájem byl zveřejněn na úřední desce a přihlásil se p.Klanica fa 
ANAH. ZO jednohlasně schválilo pronájem 3 ks kontejnerů firmě ANAH K&R za 
2000,- Kč za kontejner a rok. 
Bod č. 6.: Rozpočtové opatření. 
 Starosta přečetl rozpočtové opatření za měsíc prosinec a ZO jej jednohlasně 
schválilo. 
Bod č. 7.: Rozdělení hospodářského výsledku. 
 Starosta přečetl  návrh ZŠ a MŠ Křenovice na rozdělení hospodářského výsledku 
za rok 2007. Hospodářský výsledek činí 87.864,57Kč a je navržen převést do 
rezervního fondu a použít na opravy v roce 2008. ZO jednohlasně schválilo přidělení 
hospodářského výsledku do rezervního fondu a použití na případné opravy ZŠ a MŠ. 
Bod č. 8.: Různé. 
 Pan Bartošek požádal o převedení nevyčerpané částky z rozpočtu obce za loňský 
rok na opravu křížů na rok 2008. Bylo mu sděleno, že to není možné. 
 Pan Konečný informoval o postupu prací na realizaci hřiště s umělým povrchem 
na pozemku TJ Sokol Křenovice a požádal zastupitelstvo o dofinancování, pokud 
dostaneme dotaci, o kterou je požádáno. ZO toto jednohlasně schválilo a bylo 
uloženo sepsání nájemní smlouvy mezi Obcí a TJ Sokol. 
 



Bod č. 9.: Diskuse: 
P.Mazel – proč budeme stavět nové hřiště, když stávající nejsou využívána? 
P.Menšík – je pro, ať mladí chodí na hřiště určené pro ně a nedevastují to dětské. 
P.Novák – pokud přijdou do obce peníze na hřiště, podporovat! 
P.Weidingerová – obhajuje vznik hřiště z hlediska ZŠ a MŠ. 
P.Červinka upozornil na objekty za nádražím, kde se schází mládež.    
P.Jeřábek – vysvětluje historii vzniku fotbalového hřiště u koupaliště. 
P.starosta – upozorňuje, že to byla dotace pro fotbal (ne z rozpočtu obce) a bylo by 
škoda vrátit milion korun. 
P.Štefl –  ANAH umývá auta u objektu bývalého ZD a voda nemá kam odtékat. 
Popelnice u hřbitova bývá plná svíček, je třeba dát větší a udělat větší otvor. 
P.Weidingerová – žádá, aby informace, které se hlásí rozhlasem, byly umístěny na 
internetu 
P.starosta informuje o dopise p.Žalkovského o radaru v Brdech. 
P.Novák – má obavy, že když vysadíme stromy kolem cesty, budou likvidovány 
zemědělskými stroji, žádá o obnovení cesty od krchůvku k „trianglu.“ 
P.Bartošek- odpovídá, že máme v úmyslu obnovit polní cesty tak, aby se propojily 
Křenovice s Mohylou míru. 
P.Zvěřina – je pro zřizování cest, ale musí se udržovat. 
P.Novák – navrhuje aby byla vytvořena pracovní skupina pro zeleň v obci. 
P.Kokešová – informuje o připravované akci Den Země. 
P.Mazel – cesta k bojišti a ke smírčímu kříži je pravidelně odorávána. 
P.starosta – odpověděl, že když chce kritizovat, musí znát stav a musí za dobrou práci 
umět pochválit. 
P.Havránek – informoval o přidělení dotace na ozelenění obce. Budou se vysazovat 
medonosné stromy. Osloví také podnikatele, aby zasázeli své stromy.   
P.Spáčil – upozorňuje na nevhodné chování některých mladých po setmění na 
hřbitově. 

             Drahomír Kolařík, starosta 
 
Oprava křížů v obci  
 

 Jak jsme vás již informovali v listopadovém zpravodaji, bylo snahou předsedy 
kulturní komise nechat opravit při příležitosti 100. výročí znovuobnovení farní správy 
v Křenovicích zbylé tři památné kříže (na hřbitově, u kostela a v zahradě rodiny 
Kuchtové). Opraveny by tak byly k této významné události Křenovic všechny 
sakrální stavby v obci a jejich fotografie se mohly publikovat v připravované brožuře. 
Opravu by výhradně zajišťovali restaurátoři Mgr. Jaroslav Budík a Alois Póč 
z Vyškova s celkovou částkou 209 750,- Kč. Z obecního rozpočtu bylo 
zastupitelstvem schváleno 100 000,- Kč. Proto jsem požadoval navýšení o 50 000,- 
Kč s tím, že zbytek peněz se pokusím zajistit jiným způsobem. Oslovil jsem také 
zastupitelstvo v Hruškách, které odsouhlasilo mimořádnou částku 20 000,- Kč a 
určitou pomoc slíbila i rodina, které patří kříž u kostela. Zbytek peněz by se získal 



pomocí sbírky. Bohužel má žádost o navýšení částky z obecního rozpočtu tak, aby se 
zrestaurovaly všechny tři kříže, nebyla schválena s odůvodněním, že kříže nejsou 
v majetku obce. Zrestaurován tak bude pouze hlavní kříž na hřbitově. Hřbitov byl 
v loňském roce převeden na obec. Pokud se budou chtít v příštím roce opravit dva 
zbylé kříže, bude nutné je nejprve získat do vlastnictví obce. Další možnost je pokusit 
se získat některou z dotací, vypisovanou buď ministerstvem kultury nebo krajským 
úřadem. Ale i ty jsou podmíněny vlastnictvím nemovitosti.        

O. Bartošek 
 
Jubileum 
 
 Ve čtvrtek 24. dubna 2008 se dožívá náš občan pan Stanislav Spáčil z ulice 
Školní čp. 440 požehnaného věku 100let.  
 Stanislav Spáčil se narodil 24.4. 1908 v Pozořicích, kde byl jeho otec, křenovický 
rodák,  krátce zaměstnán v panském dvoře. 
 Brzy po jeho narození začal otec  pracovat u dráhy (jako spousta jiných 
křenovických mužů) a přestěhovali se s rodinou zpět do Křenovic, kde se 
Stanislavovi narodilo dalších pět sourozenců. Základní školní docházku ukončil 
absolvováním čtyř tříd státní měšťanské školy ve Vyškově, která byla osvobozena od 
školného a jako rodinný příslušník zaměstnance dráhy měl vlak zdarma. 
 Vyučil se u firmy Bartelmus – Donát  v Brně,  elektronavíječem a této odborné 
profesi se věnoval celý život. Později, v padesátých letech, vystudoval dálkově 
průmyslovou školu elektrotechnickou v Brně, na Kounicově ulici, kde před 
odchodem do důchodu  i učil. 
 Po předčasné smrti svého otce, v roce 1923, jako nejstarší ze sourozenců, 
pomáhal své matce živit rodinu. V tomto období se stal členem komunistické strany. 
 V letech 1928-1930 absolvoval základní vojenskou službu v Brně –Židenicích 
 V roce 1936 se oženil. S manželkou Miladou (+1992) postavili domek a 
v manželství trvajícím 56 let, vychovali  čtyři dcery. 
 V průběhu 2. světové války se účastnil odboje, organizovaném odbory, u firmy 
ing. T. Machaly, odkud byl nucen před Němci odejít do Zlína, k firmě Baťa, kde 
v odbojové činnosti pokračoval. 
 V letech 1945-1948 byl členem obecního zastupitelstva obce Křenovice. 
 Po válce pracoval  znovu u firmy ing. Machala, rok v Zetoru, v letech 1948-1952 
ve Svitu Zlín, kde vyráběli transformátory pro celou republiku a měli nedostatek 
kvalifikovaných pracovníků.  
 V letech 1955-1964 pracoval ve Výzkumném ústavu elektrických strojů točivých, 
jako mistr a kontrolor navijárny. 
 Do důchodu odešel v roce 1972 a v různých odborných profesích pracoval ještě 
až do svých 80.let. 
 Jeho úžasnou duševní a tělesnou kondici lze přičíst i celoživotnímu sportování. 
Začínal v Sokole, v dalších letech byl členem FDTJ (Federace dělnické tělovýchovy) 



a JPT (Jednota proletářské tělovýchovy). Věnoval se lehké atletice, cvičení na nářadí, 
hrál fotbal. Od roku 1945 pracoval několik let ve sjednocené tělovýchově v obci. 
 Celý svůj život prožil skromně v Křenovicích, a jako první muž se v 300leté 
historii obce,  doložitelné matrikami, dožívá 100let.  
 
Blahopřání 
 
 Zastupitelstvo obce, Obecní úřad v Křenovicích  a redakce zpravodaje přeje panu 
Stanislavu Spáčilovi k jeho významnému životnímu jubileu především hodně zdraví, 
tvořivou aktivitu, životní elán a pohodu. Kromě přání dobrého zdraví pro další léta 
sem patří i slova uznání a obdivu. Ať Vám to pořád pěkně šlape na kole!  
 
Rozšíření zeleně v obci a jejím okolí.  
 

 
 V bibli se dočteme, že Bůh přikázal prvním lidem, aby řádně pečovali nejen o 
sebe, ale také o přírodu, tj. životní prostředí. To by mělo být zdravé a taky krásné. Jak 
se změnilo během věků, necháme na posouzení laskavým čtenářům. Nás bude 
zajímat, jak to naše životní prostředí vypadá v naší obci a jejím okolí.   
 Jistě všichni občané chtějí, aby naše obec splňovala ty nejlepší podmínky ke 
zdravému a krásnému stylu života v místě bydliště a jejím okolím. Jedním ze 
způsobů, jak se alespoň k tomuto ideálu přiblížit, je pečovat o listovou zeleň. Tedy o 
stromy, keře, květiny a trávníky. Daří se nám naplňovat tyto záměry, nebo máme 
ještě co vylepšovat? Není vůbec nadsázkou, když se uvádí, že stromy a veškerá zeleň 
jsou plíce planety. Co tyto plíce v naší obci? Mají dostatečnou kapacitu? Můžeme být 
spokojeni se současným stavem zeleně? Dobrý hospodář řekne, že vždy je co 
vylepšovat. Naší snahou musí být, aby všichni naši občané byli dobrými hospodáři, 
včetně naší mládeže. Proto bychom měli mít k naší zeleni velkou úctu a podle toho se 
k ní také chovat. Musíme umět vysvětlit našim dětem význam zelených rostlin také 
pro jejich život. Stromy polámané větrem, poškozené suchem a vandaly, staré a 
nemocné porosty je potřeba nahradit novou zelení. Včelaři v naší obci spolu s komisí 
životního prostředí chtějí, aby zelených stromů zde bylo co nejvíce, a proto podali 
žádost o dotaci na realizaci projektu Partnerství – nadace strom života. Tento záměr 
podpořili pan starosta spolu s obecním zastupitelstvem a některé zájmové organizace. 
Správní rada nadace vyhověla naší žádosti a grant nám udělila. Za tyto finanční 
prostředky se vysadí lípy kolem polní cesty do Vážan. Až trochu povyrostou budou 
okrasou této lokality a svoji vůní oblažovat kolemjdoucí a také lákat do svých květů 
včelky. Při zvažování záměru se naskytla námitka, zda vysazené stromky nebudou 



vadit při obdělávání sousedních pozemků těžkou mechanizací. Údajně neměly. 
Plocha cesty, která je majetkem obce, je dostatečně široká, takže mohutné 
mechanizační prostředky budou mít dostatek prostoru provádět agrotechniku bez 
poškození stromků. 
Slavnostní výsadba proběhne v sobotu 29.3. za široké účasti sponzorů a všech 
zúčastněných složek naší obce. Přijďte si také vysadit váš strom! 

Ing. Josef  Havránek, ZO ČSV Křenovice  
 
Připomenutí 
 
 V letošním roce si připomínáme 63 let od konce druhé světové války a v dubnu 
osvobození naší obce. Je to již tak dávno, že si tyto události pamatují jen někteří 
z dříve narozených. Přesto je nutné si tuto dobu znovu připomínat a mít na paměti, co 
všechno války přináší.   
 V roce 1938 po fašistické okupaci vznikl Protektorát Čechy a Morava. Byla válka 
a začal se také rozmáhat černý obchod, zejména s potravinami. Zboží bylo jen na 
příděl, tzv. na lístky. Začalo se opakovat to, co lidé poznali už za I. světové války – 
přemrštěné ceny potravin, hlad a bída. Všichni, kdo chovali hospodářská zvířata, 
museli odvádět určitou část pro německou armádu. Každý občan, pokud vlastnil byť 
jen pouhou jednu slepici, musel z ní odvádět vajíčka. Z každého zabitého prasete se 
odváděl krupón i se sádlem. Obyvatele začaly „navštěvovat“ tzv. hospodářské 
kontroly (určení lidé z vesnice) a za zjištěné přestupky byly ukládány vysoké pokuty 
nebo hrozilo i vězení. Všechny politické strany a spolky (kromě hasičů) byly 
rozpouštěny, taneční zábavy byly zakázány. Povolena byla jenom ochotnická divadla, 
jež byla z ideologického hlediska „čistá“.  
 Od roku 1939 do podzimu 1942 dobývala německá armáda území jiných států a 
porážela jejich armády. Výsledkem toho byla nejen okupace dobytých území, ale i 
nasazení ohromného množství vojska. V celém Německu se prohluboval s 
pokračující válkou tíživý nedostatek pracovních sil a váleční zajatci měli nahradit 
místa německých pracovníků, kteří byli povoláni do armádní služby. Kromě 
válečných zajatců prováděla německá okupační správa v dobytých územích 
hromadné zavlékání civilních osob na práce do Německa. Za války platila na 
okupovaných územích pracovní povinnost. Pracovní úřad mohl příkazem provést tzv. 
"totální nasazení" na práci kdekoliv v Německu. Totální nasazení, Totaleinsatz bylo 
jedno z opatření tzv. totální mobilizace vyhlášené v nacistickém Německu po porážce 
jeho armády u Stalingradu začátkem roku 1943. Spočívalo v masovém nasazení 
pracovních sil (hlavně mládeže) z okupovaných zemí do nacistického válečného 
průmyslu i polovojenských a technických služeb. Jeho cílem bylo uvolnění 
německých pracovních sil pro hitlerovskou armádu. V protektorátu Čechy a Morava 
začaly nucené odvody na práci do Německa již v roce 1942; týkaly se mládeže 
narozené v letech 1918 - 23. K těmto ročníkům přibyl v roce 1943 ještě ročník 1924. 
Celkový počet takto nasazených osob se odhaduje na 600.000. 
 



I tohle byla válka 
  
 Po svatbě jsme s manželem Antonínem Kohoutkem bydleli v Chaloupkách 
(dnešní Kopečná). Byla válka a muž pracoval v Rousínově v nábytkářské dílně pana 
Škarítka. Přestože zde při pracovním úrazu přišel o poslední články palce a 
ukazováčku na pravé ruce, neušel pozornosti německých úřadů. Narodil se totiž 
v roce 1919 a měl tu smůlu, že byl totálně nasazen do „Reichu“ (Německé říše) na 
nucené práce. Transportem z Brna byl deportován na práci do cukrovaru 
v Kletendorfu. Tam to nebylo ještě tak hrozné, dostali se tajně alespoň k cukru. 
Domů občas poslal se špinavým prádlem i nějaký pytel od cukru. Ty se páraly a 
pletly se z nich šály a čepice. Horší to bylo ve fabrikách na zbraně a munici. Ty byly 
často bombardovány a muselo se pracovat 12 až 16 hodin denně. A jídla bylo 
vždycky málo.  
 Zůstala jsem v jiném stavu a na všechno sama. V únoru 1943, po narození našeho 
syna Antonína, jsem proto požádala úřady o propustku pro svého muže. Mé žádosti 
bylo vyhověno a manžel přijel na pár dnů domů. Ty utekly jako voda a blížil se den 
návratu. Muž byl celý nesvůj. Toho odpoledne jsem ho přistihla na dvorku u dřevníku 
ze sekerou v ruce. Měla jsem divné tušení, že není něco v pořádku. Uhodila jsem na 
něj a on se mi přiznal, pomýšlí prý na to, že si usekne prsty, pro změnu na levé ruce. 
Byl jak v transu a stále opakoval, že se do Německa už nevrátí. Po chvíli jsem mu to 
rozmluvila a šli jsme ještě něco podělat na zahradu. Tam se objevil jeho strýc se 
ženou, kteří přijeli z Brna, aby získali nějaké potraviny. Lidé z měst často jezdili na 
venkov a snažili se získat trochu jídla. Buď za peníze, které však bez lístků neměly 
valnou cenu nebo výměnou za všelijaké zboží, jako různé cetky, nádobí, porcelán aj. 
Avšak i v Křenovicích byla o jídlo nouze, ze všeho se musely odvádět povinné dávky 
a horlivý kontrolor pan Sekanina nikomu nic neodpustil.  
 Postěžovala jsem si našim známým a pověděla jim, co chtěl můj Tonda provést. 
Ten mě začal nadávat, že jsem ho to měla nechat udělat a znovu opakoval, že se 
nechce do Německa vrátit. Strýcova žena měla sestru, která pracovala v brněnské 
nemocnici. Řekla mému muži, aby druhý den přijel za ní, že mu pomůže. A opravdu, 
když se Tonda další den vrátil, měl pravou ruku celou oteklou. Šel rovnou 
k doktorovi Hégrovi, který ordinoval v Hruškách. To byl „pan“ doktor, chytrý a 
uznalý. Pokýval hlavou a zkonstatoval: „dobrá práce.“ Pochopitelně poznal, že mu 
v nemocnici do ruky vpíchli nějakou látku, která to způsobila. Ochotně napsal 
potvrzení, že se nemůže vrátit na nucené práce do Německa, protože nemůže s rukou 
hýbat. To musel potvrdit i starosta obce. Ruka se, za přispění naší známé 
v nemocnici, dlouhé měsíce nelepšila a německé úřady nakonec přestali mít o 
takového lazara zájem. A tak můj muž už zůstal nadobro doma. Do cukrovaru 
v Kletendorfu se už nevrátil. Bohužel dítě, kvůli kterému se dostal domů, nám na 
podzim téhož roku zemřelo na zápal plic. 
 

 Podle vyprávění Boženy Kohoutkové, 91leté rodačky z Křenovic, 
zpracoval O. Bartošek 

 



Den Země v Křenovicích 
 
 Den Země poprvé představili američtí studenti 22. dubna 1970, aby upozornili 
širokou veřejnost na zhoršující se stav životního prostředí a společně prosadili 
politickou diskusi na téma ochrany přírody. Postupem času se z akce stala událost 
mezinárodního významu. 
 Rádi bychom i my, zaměstnanci a žáci ZŠ a MŠ Křenovice, přispěli ke zlepšení 
vzhledu naší obce a okolí. Škola dne 22. 4. 2008 zorganizuje úklid některých částí 
obce a okolí. Děti budou se svými učiteli vyhrabovat a čistit veřejná prostranství a 
sportovní areály. Této činnosti budou předcházet třídnické hodiny, kde bude dětem 
připomenuta důležitost tvorby a ochrany životního prostředí. 
 Do akce se zapojí i rodiče dětí z mateřské školy a podpoří ji i některé společenské 
organizace v obci. Vzhledem k tomu, že se nemohou 22. 4. (ve všední den) 
z pracovních důvodů všichni zúčastnit, bude úklid pokračovat  i následující sobotu, tj. 
26. 4. 2008. Podrobnosti celé akce budou se zástupci společenských organizací 
projednány na společné schůzce koncem března. 
 Hlavním koordinátorem projektu je Obec Křenovice, která také zabezpečí odvoz 
shromážděného odpadu.   
 Obracíme se tímto na všechny spoluobčany, kterým není lhostejné, jak Křenovice 
vypadají. Pomozte nám svojí aktivní účastí. Zveme na náš Den Země i rodiče a 
prarodiče dětí – našich žáků. Můžete se zapojit se třídou dítěte, případně vytvořit 
vlastní pracovní skupinu. Vítáme i ochotné důchodce. 
  Bližší informace budou upřesněny v hlášení místního rozhlasu a na stránkách 
obce a školy. 
 A pamatujte, že Dnem Země by pro nás neměl být pouze 22. duben 2008, ale 
doslova každý den.  

         Mgr. Regina Kokešová 
 

Cvičení rodičů s dětmi 
 
 Již pátým rokem probíhá pod záštitou KOSu Křenovice cvičení rodičů s dětmi. 
Začínalo nás chodit cvičit jen pár a počet rok od roku postupně narůstal. Dnes je 
každé pondělí od 16 hodin ve sportovní hale opravdu plno. Začali k nám chodit i 
rodiče či babičky s menšími dětmi, kterým jsme ale neměli co nabídnout, neboť je 
sportovní hala vybavena především pro dospělé a starší děti. Proto chci tímto 
poděkovat rodičům, kteří nejprve schválili a poté vybrali celou částku, potřebnou na 
zakoupení barevných kostek z molitanu. Kostky už používáme při cvičení asi měsíc a 
tak snad mohu říci, že se podařilo vybrat z široké nabídky stavebnici, která u dětí 
bude podporovat hravost a kreativitu nenásilnou formou.  

 Romana Hamzová 
 

  



KOS podporuje snahu rodičů a postupně se snaží zakoupit další sportovní vybavení 
pro menší i větší děti. Od září také plánujeme rozšířit nabídku sportovních kroužků 
pro děti.  

Jitka Schovancová 
 

MC Domeček  
 
      Delší dobu jsme o naší činnosti veřejnost neinformovaly, ale to neznamená, že 
jsme se přestaly scházet a vymýšlet programy pro děti.  
Stále pracujeme na tom, aby se naše děti bavily, seznamovaly a hrály si, a to 
v budově Orlovny vždy v úterý a ve čtvrtek od 9.30 do 11.30. V tyto dny cvičíme, 
malujeme, zpíváme nebo tančíme na základě přichystaného programu maminek. 
     Toto vše můžeme mimo jiné uskutečňovat díky finančním příspěvkům, za které 
chceme touto cestou ještě jedenkrát velmi poděkovat našim milým dárcům paní 
Daně Majerníkové, mgr. Jaromíru Klimkovi, panu Radimu Benešovi, 
společnosti FORMAT 1 spol. s r. o., panu Oldřichu Spáčilovi, paní Janě 
Konečné a panu Petru Pflimpflovi. Za jejich přispění jsme dětem do MC Domeček 
pořídily v prosinci nejen hračky na Vánoce, ale i pomůcky pro výtvarné tvoření nebo 
pro pohybové aktivity.  
     Jejich finanční podporu dále využijeme i při našich dalších plánovaných akcích, 
např.  pálení čarodějnic, dětském dni apod. 
     Ve čtvrtek 3. dubna 2008 v 18.00 hod. nás v prostorách MC Domeček navštíví 
dětská lékařka, pohovoří o výživě dětí a alergiích s ní spojených. Na přednášku 
je vhodné se přihlásit na tel. č. 737 171 963.     
     Všichni jste srdečně zváni nejen na mimořádné programy pro celé rodiny, ale i ve 
všední dny do Domečku. Přijďte za námi trávit čas s dětmi aktivně, smysluplně a 
příjemně. Těšíme se na Vás. 

                                               Za děti a maminky MC Domeček, Míša Truchlíková 
 
Pozvánka 

 
Folklorní soubory Křenováček »45« a Křenovák »25« 

při příležitosti výročí založení 
zvou všechny občany na 

Besedu u cimbálu 
 

v sobotu 12. dubna 2008 ve 20 hodin 
v sále OÚ na Václavské ulici. 
K poslechu a tanci bude hrát 

cimbálová muzika Javorník Brno. 
Vstupné 70,- Kč. 

                      Rezervace vstupenek u paní Orálkové, tel.: 731482 090 



                    "Doprovodná akce - ochutnávka moravských vín." 
 

----------------------------------------------------------------- 
 

Základní organizace ČZS Křenovice pořádá 
7. ročník prodejní výstavy 

 

„Květiny a keramika“ 
 

ve společenském sále obecního úřadu v ulici Václavské.  
 

Otevřeno:  v sobotu 3. 5. od 9°° do  17°° hod.                  

                  v neděli  4. 5. od 9°° do  16°° hod.  
 

Na výstavě bude probíhat soutěž žáků místní školy na téma „Naše zahrada.“ 
 

K prodeji bude keramika, květiny, přísady, košíky, medové zboží a 
jiný sortiment dle prodejců, kteří přijedou. 

 

Jste srdečně zváni jménem všech zahrádkářů. 
Připravuje se 
 

Báby, dámy, děvčata, 
 nastartujte košťata, 

ať vás přiletí co nejvíc, 
 na náš slet čarodějnic. 

Rej dít se bude o Filipojakubské noci, 
kdy hýříme čarodějnickou mocí. 

Léta páně roku našeho, 
slétneme se u kopce Zlatého. 

Obžérství a lektvarům rozličným,  
budeme hodovat způsobem patřičným. 

 

Ve středu 30. dubna 2008 pořádá OÚ Křenovice  
společně s několika křenovickými spolky  

 

PÁLENÍ ČARODĚJNIC 
 

Akce se uskuteční v parku na Zlaté hoře nad Křenovicemi. 
Od 18 hodin budou na místě probíhat dětské soutěže a kulturní vystoupení. 

Během podvečera bude vyhlášena soutěž o „nejkrásnější“ živou čarodějnici, 
která obdrží hodnotnou cenu. 

Zapálení ohňové vatry proběhne okolo 20 hodin. 
Přijďte si zasoutěžit, pobavit se a  založit tradici  

Pálení čarodějnic v Křenovicích! 
 

 
 



Popravčí  vrch  
 
 Letos uplyne 720 let od uznání hrdelního práva městu Slavkovu. To znamenalo, že 
Slavkov měl svého soudce, většinou to byl rychtář, svou věznici, kde se i mučilo, a 
vlastní popravčí vrch. Svého kata Slavkov neměl, najímal si ho z Brna. Katovství 
bylo řemeslo jako každé jiné i když dost nepopulární a v malém městě jako byl 
Slavkov by se asi neuživil. Popravčí vrch se nacházel na druhém kopci od Křenovic 
směrem ke Slavkovu. Dodnes je v mapách tato část katastru zanesena pod názvem 
„Na spravedlnosti.“ Současně toto místo připomíná malá kamenná mohyla k uctění 
všech nespravedlivě popravených za více jak 500leté historie popraviště. Kolik 
odsouzených zde skončilo svůj život na šibenici, bylo sťato, lámáno v kole či upáleno 
nebo zahrabáno za živa se nikdy nedozvíme. Některé případy jsou sice zaznamenány 
ve slavkovském archívu, ale zdaleka ne všechny.  
 O přidělení hrdelního práva Slavkovu svědčí tento záznam z Vlastivědy Moravské. 
 Řád „Německých Křížovníků“ držel komendu ve Slavkově do roku 1411. Roku 
1288 vyňal král Václav II. poddané slavkovské komendy z pravomoci úřadů župních a 
dovolil jim postaviti šibenici. Tato zrušena byla roku 1789 na hranici slavkovsko – 
křenovické. 

O. Bartošek 
Upozornění 
 
  
 Základní škola a Mateřská škola Křenovice oznamuje, že zápis do MŠ na rok 
2008 – 2009 se bude konat dne 27. 3. 2008 od 15 – 16 hod. v budově MŠ. 
 

 
Oznámení 

Místní skupina ČČK v Křenovicích  
pořádá ve dnech 4. a 5. dubna 2008 
 

Humanitární sbírku 
Darovat můžete: 
 

 Letní a zimní oblečení (dámské, pánské i dětské) 
 Lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky, záclony, látky,  
 Péřové přikrývky, polštáře, deky, spací pytle 
 Prací a čistící prostředky, hygienické a toaletní potřeby 
 Nádobí skleněné, porcelánové, kovové 
 Hračky a školní potřeby 
 Nepoškozenou obuv, kabelky, tašky, batohy 

 

Dary je nutné nabízet čisté a použitelné. 
Současně bude provedena i finanční sbírka 
 



Věci, které z ekologických a hygienických důvodů vzít nemůžeme: 
 Lyžařské boty 
 Oděvy z umělých vláken (silon, nylon, dederon)  
 Ledničky, televize, nábytek, počítače, jízdní kola, kočárky 
(transportem se znehodnocují) 

 

Termín konání: 
 

Pátek   4.dubna 2008   15.00 – 18.00 
Sobota  5.dubna 2008     8.00 – 11.00 
Místo:            Předsálí bývalého kina Křenovice.  

 

 
Výpis z matriky za rok 2007 
 
 V roce 2007 bylo v naší obci uzavřeno 12 sňatků, narodilo se 13 dětí, z toho 10 
chlapců a 3 děvčata. Zemřelo 22 občanů, z toho 9 mužů a 14 žen. Do obce se 
přistěhovalo 61 občanů a 27 občanů se odstěhovalo. Počet obyvatel k 31.12.2007 
činil 1821 osob.   
 
 
Z historie obce 
 
 V létě roku 1994 se uskutečnil týdenní pobyt Křenováčku u družebního souboru v 
německém Dorfenu. Zúčastnilo se ho 28 dětí a dospělých. Program se sestával 
z několika exkurzí, volné zábavy, společenských setkání a vystoupení našeho 
souboru na společné akci. 
 V tomto roce byla vybudována druhá větev vozovky na ulici Palackého, a to od 
Václavské ul. směrem ke střelnici, podél tratě ČD směrem ke Slavkovu.    
 V roce 1995 pořádalo Místní kulturní středisko několik akcí nebo na nich 
spolupracovalo. Byl to: Dětský karneval, Křenovický bál, dětské sportovní 
odpoledne, divadelní představení aj. 
 Úřední název pro místní hasiče zní: Moravská hasičská jednota, hasičský sbor 
Křenovice. Ten má v tomto roce 43 činných a 72 přispívajících členů. Rozhodnutím 
Okresního úřadu byla naše obec zařazena mezi vybrané obce, jejichž hasičské sbory 
zasahují podle poplachového plánu okresu i mimo katastrální obvod vlastní obce. 
V praxi to znamená, že naše jednotka je povolávána podle požadavků profesionálních 
hasičů slavkovské stanice. Obec zakoupila nové pracovní stejnokroje a zásluhou 
sponzorského daru firmy Růženy Obořilové, byla zakoupena vysílačka do 
cisternového vozidla. 
 Firma Telecom zahájila rozhodnou akci pro rozšíření telefonních stanic. 
Dosavadní venkovní rozvod tel. sítě byl nahrazen zemní kabelatizací a zřízení 
neomezeného počtu digitalizovaných účastnických stanic. 



 Od prosince tohoto roku nezajišťuje poštovní úřad v Křenovicích služby poštovní 
novinové služby. Veškerý tisk a tiskoviny zajišťuje První novinová společnost. 
Denně se roznese  322 nejrůznějších výtisků. Poštovné činní 3,- Kč u pohlednic a 
3,60 Kč u dopisu.  
 Místní organizace chovatelů má pouze 27 členů, ale celková činnost se oproti 
dřívějším rokům zlepšila. Byla uskutečněna výstava drobného domácího zvířectva, 
bylo provedeno tetování králíků a kroužkování hus, holubů a exotů. Byl zbourán 
v zadní části objektu mlat a dokončena větší část přístřešku. Členové se zúčastnili 
taneční zábavy v Milešovicích na ukončení výstavy tamní ZO a byl uskutečněn 
společný zájezd do Jezeřan na Znojemsku. 

Vypsáno z obecní kroniky 
 
Inzerce 

 
 Přijmu stavebního dělníka, Milan Řeřucha, Příční 24, Křenovice, tel. 606311560. 


